
 
 

SCHRIFTELIJKE VRAGEN 

 
Datum: 20 januari 2020 
 

 
Aan het college van Burgemeester en Wethouders 
 

 
Onderwerp: Zwerfafval in de gemeente Zaltbommel 
 

 
Het college wordt verzocht de volgende vragen te beantwoorden:  
 

De fracties van ChristenUnie, PvdA/GroenLinks en D66 stellen hierover de volgende vragen: 

1. Houdt de gemeente op enige wijze bij hoeveel en wat voor zwerfafval er in onze gemeente 

wordt gevonden?  

2. Klopt het beeld dat wij van inwoners ontvangen, dat er eerder meer dan minder zwerfafval 

wordt aangetroffen, en dan met name in het buitengebied? 

3. Is het aantal klachten over zwerfafval de afgelopen jaren toe- of afgenomen?  

Kunt u dit onderbouwen met cijfers? 

4. Wat doet de gemeente concreet als er een klacht over zwerfafval binnenkomt? Binnen 

welke termijn vindt deze actie plaats? Wordt hierover teruggekoppeld met de melder(s)? 

5. Wordt het zwerfafval onderzocht op mogelijke sporen van de eigenaar? Zo ja, hoeveel afval 

heeft u het afgelopen jaar kunnen terugleiden naar de eigenaar? Welke sanctie legt u op 

aan de betreffende eigenaar? En hoe vaak is die sanctie opgelegd? 

6. Hoe is de handhaving georganiseerd op het achterlaten van zwerfvuil? Hoeveel boetes en 

waarschuwingen worden er jaarlijks uitgedeeld voor het achterlaten van (zwerf-)afval? Ziet 

u mogelijkheden om de handhaving te verbeteren? Zo ja, welke? Zo nee, waarom niet? 

7. Wat doet de gemeente preventief om dumpen van afval tegen te gaan? 

8. Is er een gezamenlijke aanpak met de provincie ten aanzien van zwerfafval langs provinciale 

wegen en met Rijkswaterstaat in verband met de parkeerplaats bij tankstation De Lucht? 

9. Welke maatregelen zou de gemeente nog meer kunnen nemen om zwerfafval te 

verminderen? 

10. We hebben in onze gemeente al vrijwilligers die individueel of in groepen georganiseerd, 

zwerfafval opruimen. Wil de gemeente dit bevorderen door het extra onder de aandacht te 

brengen van inwoners en organisaties en of door hen op enige wijze daartoe te stimuleren? 

Zo ja, wat wilt u het komende jaar gaan ondernemen? 

 

 
Toelichting:  
 



 

 

Zwerfafval is een groot probleem en zorgt voor veel ergernis. Het vervuilt ons milieu (bodem en 

water) en leefomgeving, ontsiert het straatbeeld en landschap, trekt ongedierte aan en veroorzaakt 

dierenleed. Naast verstikkingen, verstrikt en vast komen te zitten van vogels en wilde dieren, laat 

onderzoek zien dat afgelopen jaar duizenden koeien stierven aan maagbloedingen door vermalen 

blikjes van het land die direct of indirect in het voer terecht kwamen. Daarbij komt 85% van het 

zwerfvuil in zee, rivieren en kanalen, en veroorzaakt daar ‘Plastic Soep’. Kortom, zwerfvuil is slecht 

voor natuur, dieren en mensen. 

Zwerfvuil verschijnt niet vanzelf op straat en in de natuur, maar is het resultaat van een 

wegwerpcultuur. Blikjes, papier, plastic, glas, drugsafval (dumpingen), meubels etc. En ondanks vele 

vrijwilligers en allerlei schoonmaakacties in onze gemeente lijkt de hoeveelheid zwerfvuil in 

Zaltbommel op sommige plaatsen alleen maar toe te nemen. 

Het moge duidelijk zijn, de fracties van de ChristenUnie, PvdA/GroenLinks en D66 maken zich grote 

zorgen over rommel/zwerfafval wat willekeurig door mensen wordt achtergelaten. In 2014 heeft de 

ChristenUnie fractie ook al vragen gesteld over zwerfafval langs de Waal. Wat is er anders nu ten 

opzichte van toen? Het college trok € 7.700 uit om mee te doen aan het project Schone Waal van 

het IVN en de Gelderse Natuur- en Milieu Federatie (GNMF). Verenigingen werd gevraagd mee te 

helpen langs de rivieren en in de uiterwaarden. Maar het zijn niet de enige plaatsen/gebieden waar 

zwerfafval wordt achtergelaten. Kijk ook maar eens in het natuurgebied rondom de Rampert, de Jan 

Stuversdreef, de Zeedijk, de (school)route van Gameren naar Zuilichem. Lege flessen wordt 

aangetroffen, vaak kapot in de berm, scherpe kapot getrokken blikjes etc. Naast de milieuschade 

overlijden er regelmatig koeien door deze versnipperde frisdrank- en bierblikjes in het gras. Die 

komen in de magen van de koe terecht en veroorzaken levensgevaarlijke verwondingen. Het wordt 

tijd dat de gemeente actief ingrijpt en de vervuiler(s) worden aangepakt. Zolang er nog geen 

beslissing is genomen over een statiegeldsysteem om afvalstromen in te perken zullen we als 

gemeente zelf in actie moeten komen.  

 

We willen toewerken naar een schone leefomgeving en de natuur niet belasten zoals een goed 

rentmeester wordt geacht te doen. 

 

 
Fractie ChristenUnie             Gilco Grandia 
 
Fractie PvdA/GroenLinks     Frits van der Schans 
 
Fractie D66                            Elke Meijers 
 

 



 

 



 

 



 

 

 


